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Wilma Tammeling 
50 jaar in de muziek

Wilma Tammeling woont met haar man Harm Derk aan de Lageweg 
in Garmerwolde. Als jong meisje werd zij lid van Muziekvereniging 
Harmonie en leerde daar de hoorn bespelen. Nu, 50 jaar later, is 
zij nog steeds met haar hoorn actief binnen de muziek. En dat met 
veel voldoening. 

Hoe het begon
Wilma is geboren aan de Dorpsweg op nummer 54 in Garmerwolde. 
Toen zij 11 jaar was zocht Muziekvereniging Harmonie nieuwe jeugd
leden. Rias Pestman en Egbert Post kwamen bij haar thuis en vroegen 
of Wilma wel een instrument wilde leren bespelen. Dat wilde zij wel. Zo 
begon het. 
Het bespelen van een cornet bleek wat te zwaar voor haar te zijn en dus 
verruilde zij haar instrument voor een hoorn. Dat instrument bespeelt zij 
nu al 50 jaar met veel plezier. Zij begon dus in de Harmonie en bij De 
Alpenjagers en toen de Harmonie in 2005 was gestopt werd zij meteen 
lid van Volharding in Ten Boer. 
Ook is Wilma lid van de Trekpadbloazers. Een groepje van tien 
enthousiaste muzikanten vond dat er muziek in Garmerwolde moest 
blijven en zo werden de Trekpadbloazers opgericht. De groep speelt 
eenvoudige muziek en bekende liedjes als ‘Daar in het kleine café aan 
de Haven’. Ze spelen bijvoorbeeld tijdens het Rondje Nostalgie of in de 
kerstnacht in Garmerwolde.
Het is een gezellige groep die één keer in de twee weken in de kantine 
van bouwbedrijf Havenga aan het Damsterdiep oefent. De naam 
Trekpadbloazers verwijst naar de plaats van de kantine aan het 
Damsterdiep. Vroeger namelijk werd de Oude Rijksweg ‘Het Trekpad’ 
genoemd vanwege de trekschuiten die langs het pad getrokken werden.
Egbert Post die 50 jaar geleden vroeg of Wilma lid van de Harmonie 
wilde worden, speelt ook op de hoorn in de Trekpadbloazers. Al die 50 
jaren zitten zij dus al naast elkaar met hun beide hoorns. 

Mooie herinneringen
De eerste zeven jaar van hun huwelijk woonden Wilma en Harm Derk in 
Ten Boer. De grootouders van Wilma woonden in het huis aan de 
Lageweg. Toen die overleden waren, gingen zij daar wonen met hun 
zoons Arne en Johan. Wilma bleef trouw lid van de Harmonie en heeft 
zich 30 jaar lang afwisselend als penningmeester of secretaris ingezet.
‘Lid zijn van een muziekvereniging is ook een sociaal gebeuren’, vertelt 
Wilma. ‘Je kreeg vroeger subsidie van de gemeente Ten Boer op 
voorwaarde dat je ieder jaar in elk dorp van de gemeente ging optreden. 
Het was gewoon een feestje. We traden samen op met Juliana uit 
Thesinge en de Volharding uit Ten Boer. Eerst optreden en daarna 
gezellig met elkaar de kroeg in. In Thesinge naar café Molenzicht van de 
familie Dijkema en in Garmerwolde naar café Stol, het huidige Dorps

(foto Patrizia Meijer)

huis de Leeuw. Later veranderde dat wel. Als dan het optreden klaar 
was dan was het inpakken en wegwezen.’ 
Ook aan de tijd van De Alpenjagers van 1991 tot 2018 heeft Wilma 
prachtige herinneringen. De Alpenjagers begonnen als onderdeel van de 
Harmonie. ‘We speelden Tsjechische volksmuziek. Een Tsjechische 
groep nodigde ons uit om daar te komen spelen. We konden elkaar 
soms niet goed verstaan, maar ontdekten dat er een aantal stukken 
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waren die wij allebei speelden. Als we dan met zo’n grote groep samen 
speelden, ontstond er echt een gevoel van verbondenheid door dezelfde 
muziek. Wij zijn er in totaal drie keer geweest en zij een keer bij ons. Zij 
sliepen bij de leden. Wij hebben de groep nog meegenomen naar 
Appelscha en naar Schiermonnikoog, want ze hadden de zee nog nooit 
gezien.’
Toen de Harmonie 75 jaar bestond is Tuvaranka, een andere  Tsjechische 
groep, ook in Garmerwolde geweest. Zij traden op in de feesttent. Zij 
hadden volgens Wilma heel oude instrumenten en speelden alles uit het 
hoofd. ‘Het was een prachtig concert.’ 
Vooral het begin van De Alpenjagers was een drukke tijd. De muziek 
was nieuw en de groep werd veel voor optredens gevraagd en ook wel 
tijdens wijnfeesten in Duitsland. ‘Waar je met De Alpenjagers ook kwam, 
het was altijd vrolijk, altijd een feestje.’

Wilma met de Trekpadbloazers (tijdens Rondje Nostalgie) en 
De Alpenjagers (foto’s uit eigen archief)

‘Zolang ik wat muziek betreft alles nog kan ga ik door’
Maandagavond is haar muziekavond bij de Volharding. Wilma mist bijna 
nooit een avond. ‘Ik houd wel van allerlei soorten muziek, vooral ook 
kerstmuziek. Ieder jaar spelen we met de Volharding op kerstavond in 
de Tiggelhal in Ten Boer. Dat vind ik het mooiste concert van het jaar.’
Pas geleden had de Volharding een drukbezocht concert in Ten Boer. 
Dat geeft veel voldoening. Vanuit de Volharding is ook het dweilorkest 
Neut’nbieters opgericht. Per optreden wordt aan de leden gevraagd wie 
mee wil of kan doen. De Neut’nbieters zijn veel gevraagd op braderieën 
en festivals. Een keer per jaar treedt het dweilorkest verkleed op in 
Kloosterburen bij de feestelijke mis ter opening van het carnaval. In de 
sinterklaastijd kun je ook een groepje muzikale Pieten inhuren om 
cadeautjes bij de kinderen langs te brengen. Activiteiten genoeg dus. 
Het gaat Wilma vooral om het samen muziek maken. ‘Als ik het over kon 
doen zou ik weer de muziek ingaan.’

Irene Plaatsman

Klimmen tegen MS
Sofie Uitham fietst mee

Op maandag 29 mei vindt het grootste Neder landse wieler en loop
evenement plaats op de flanken van de legendarische Kale Berg, de 
Mont Ventoux. En ook uit Thesinge fietst er iemand mee: Sofie Uitham 
(16 jaar).  
De deelnemers aan dit evenement zamelen geld in voor onderzoek naar 
de chronische zenuwziekte MS. Sofie doet mee via haar school CSG 
Wessel Gansfort. ‘Ik zag de oproep in de nieuwsbrief van school staan 
en ik dacht direct: dat ga ik doen. Ik houd wel van een sportieve 
uitdaging en vind het belangrijk een steentje bij te dragen.’ 
Vanuit CSG Wessel Gansfort zijn er tien leerlingen die meedoen. In 
totaal doen veertig leerlingen van alle vier de CSGscholen mee.  
Sofie kent er niemand van, maar het is leuk om nieuwe mensen te leren 
kennen. ‘We hadden laatst een trainingsdag en je hoeft elkaar niet te 
kennen om toch samen dit doel te behalen en elkaar te motiveren.’ 

Twee keer de Ventoux op
Op 24 mei reizen de leerlingen met de bus naar Frankrijk, waar ze eerst 
een aantal dagen gaan trainen. Op 29 mei wordt de Mount Ventoux 
beklommen. De top is met bijna 2.000 meter de hoogste berg in de 
streek de Provence in ZuidFrankrijk. Sofie vertelt dat er ook mensen 
meegaan die zorgen voor voedzame voeding en die kunnen helpen, met 
het onderhoud van de fiets bijvoorbeeld.  
‘Er wordt goed voor ons gezorgd en op ons gelet. Zo mag je niet harder 
dan met 50 km per uur naar beneden fietsen en niet voorbij de docent 
gaan.’ Dat stemt ook haar moeder iets meer gerust. Sofie fietst al een 
behoorlijke tijd. Rondjes Winsum of Adorp, ze vindt het fijn om te fietsen. 
Meestal alleen, op de racefiets, en soms samen met haar vader of zus. 
Maar niemand van de familie zal haar aanmoedigen in Frankrijk. ‘Ik wil 
het zelf doen. Mijn doel is om de Mont Ventoux minstens twee keer te 
beklimmen. Als dat lukt dan zou ik super blij zijn.’

Wil je Sofie sponsoren om onderzoek naar MS mogelijk te maken? Scan 
de QRcode en bepaal zelf wat je wilt bijdragen. Of stuur een mail naar 
sofieuitham@gmail.com.

Elise Vliem

Sofie door de bocht (foto Myla Uitham)
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Deze aflevering van GEO Thuis 
staat in het teken van het 75-jarig 
jubileum van de vereniging.

Zaterdag 15 april was de feestelijke aftrap 
van een reeks van zes feestactiviteiten 
waarmee de club haar 75e verjaardag viert. 
Voor OOG TV reden om voorzitter Arjan 
Leijssenaar te interviewen. In dat interview 
kwam niet alleen het jubileum aan bod, 
maar ook de uitdagingen voor de toekomst. 
Haalt GEO de honderd jaar? 

Een paar citaten van Arjan uit het interview

Feestprogramma met zes activiteiten
‘In de aanloop naar het jubileum zijn we om 
tafel gaan zitten en hebben we vergaderd over 
de vraag hoe we dit nu op een leuke manier 
konden organiseren. Voor ons was heel 
belang rijk dat het voor iedereen is. Dus voor de 
allerjongsten, maar ook voor de senioren. Naar 
aanleiding hiervan is dit plan ontstaan dat uit 
zes activiteiten bestaat, en dat per activiteit 
door vrijwilligers is aangedragen en opgepakt.’

De toekomst
‘Ons doel is om er alles aan te doen om de 
honderd jaar te halen. We zien wel dat het 
steeds lastiger wordt. Het is niet meer 

De feestelijke aftrap van de feestmarathon

Bij GEO is ’t prachtig,

Op ’t voetbalveld of in de zaal

Want GEO is machtig 

En verslaat ze allemaal.

Dit is het refrein van het clublied dat ter ere van 
het 50jarig jubileum werd gemaakt door 
Hannie Havenga. Een gelegenheidskoortje 
zong het voor en de hele zaal zong mee. 
Het was de opmaat voor een ‘ouderwets 
gezellige avond’ met koffie en cake van Jantje, 
een GEOquiz, een fotoquiz en een verloting, 
hapjes en drankjes, veel gesprekken en 
plezier. 

Bestuur GEO, ‘een club met ballen’

Het was gezellig druk in het clubhuis van GEO 
op de feestelijke aftrapavond van de 

festiviteiten rond het 75- jarig bestaan van de 
vereniging (foto Koos van de Belt)

van zelf sprekend dat jongeren lid worden van 
de voetbalclub. Er zijn tegenwoordig veel 
alternatieven op sportgebied. En ook qua 
voetbal is er de keuze uit verschillende 
verenigingen. Dus als je mij vraagt, kunnen we 
leden gebruiken? Ja, die zouden heel erg 
welkom zijn. Maar tegelijkertijd willen we ook 
niet een heel grote vereniging worden. 
De charme van VV GEO is dat het gezellig is. 
Een plek waar iedereen elkaar kent. Dat willen 
we uitdragen, en we doen ons best om het 
ledenaantal op peil te houden.’

‘Het is heel erg moeilijk om 25 jaar vooruit te 
kijken. Duidelijk is dat meerdere kleine clubs in 
onze regio het lastig hebben. We proberen 
gezond te blijven, en we proberen het cement 
in de samenleving te zijn. Dat zijn de belang
rijkste doelen. En we willen graag die leuke en 
gezellige club zijn waar mensen zich graag 
voor willen inzetten. We doen het samen. 
En of iemand zich nu inzet in de kantine, in de 
wedstrijdbegeleiding of op het veld staat te 
schitteren, samen zijn we VV GEO. 
En we hopen dat nog heel lang te mogen en 
kunnen zijn.’

Het hele interview kun je lezen op oogtv.nl 

(Met dank aan Sebastiaan Scheffer)

Het feestprogramma 
GEO vindt het belangrijk dat het jubileum
feest voor iedereen is. Daarom hebben we 
gekozen voor een reeks van zes activiteiten, 
waarin voor iedereen iets te vinden is.  
Voor de allerjongsten, de senioren,  
de sponsoren, de vrijwilligers, en voor de 
mensen uit de dorpen, kortom: voor 
iedereen die GEO een warm hart toedraagt.
De feestelijke aftrap vond zaterdag 15 april 
plaats. 

•	 	Zaterdag 13 mei. Voor iedereen. De 
eerste thuiswedstrijden van GEO 1 en 
GEO 2 als 75jarige vereniging. Voor en 
na de wedstrijd zijn er allerlei activiteiten, 
zowel voor de jeugd als voor senioren, 
supporters, vrijwilligers en sponsoren. En 
er is een receptie voor iedereen. Inloop 
vanaf 16.00 uur. 

•	 	Zaterdag 17 juni. Voor de hele vereni
ging: het traditionele slotweekend keert 
terug!

•	 	Zaterdag 8 juli en zondag 9 juli. Een 
onvergetelijk zomerweekend voor 
jeugdleden en ouders.

•	 	Vrijdag 8 september. Voor vrijwilligers, 
leden, ereleden en sponsoren.  
De jaarlijkse BBQ met dit jaar uiteraard 
een 75jarig tintje!

•	 	Oktoberfest. Een avond in oktober.  
Hoe we die avond precies gaan invullen 
is nog niet helemaal bekend, maar het 
thema staat vast. 

Meer informatie vind je in de volgende 
kranten en op onze website: vvvgeo.nl 

Lutje Moevie Awoard
Zet je dorp op de kaart 
Groninger Dorpen lanceert 17 juni een nieuwe 
website en huisstijl en organiseert daarom een 
filmwedstrijd voor alle dorpen in Groningen.
Film je dorp! In twee minuten: Wat maakt je 
dorp het mooiste, leukste, gezelligste of meest 
bijzondere dorp van Groningen. Dorpen 
kunnen tot uiterlijk 4 mei een dorpsfilm 
insturen. De ingezonden filmpjes worden 

beoordeeld door een vakjury. Naast eeuwige 
roem ontvangt de winnaar van Lutje Moevie 
Awoard ook een geldbedrag van duizend euro, 
vrij te besteden voor en door het eigen dorp. 
Wil je samen met dorpsgenoten meedoen aan 
Lutje Moevie Awoard? 
Op groningerdorpen.nl/lutjemoevieawoard 
lees je hoe jouw dorp mee kan doen en wat de 
spelregels en de voorwaarden zijn.
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Een half jaar na het vertrek van de vorige 
bewoners van Lageweg 32 - Richard en 
Dieneke van der Veen met hun vijf kinde-
ren emigreerden naar Zweden - wordt het 
weleens tijd om langs te gaan bij de nieuwe 
bewoners, Piet en Anita van Echtelt. Dat 
dit echtpaar hier halverwege de Klunder, 
het populaire wandelrondje van menig 
Thesinger, zijn intrek heeft genomen is een 
kwestie van strategische boerenwijsheid en 
geluk. 

In 1995 verhuisden Piet en Anita met hun eerst
geboren, toen 10 maanden oude, dochter Anouk 
vanaf hun gemengde boerenbedrijf in het 
Utrechtse Werkhoven naar een boerderij aan de 
Oosterseweg in het Groningse Zuidwolde. Nood
gedwongen, want door de aanleg van onder 
andere een golfbaan, was het familiebedrijf niet 
meer toekomstbestendig. Alhoewel ze hun hele 
familie achterlieten hebben ze geen spijt gehad 
van deze toch wel grote stap. Ze genoten, en 
genieten nog steeds, van de rust en de weidse 
uitzichten op het Groningse platteland. In Zuid
wolde werden nog een dochter en een zoon 
geboren. Piet en Anita stortten zich met veel 
enthousiasme op het runnen van de boerderij, 
mengden zich volop in het dorpsleven van Zuid 
en Noordwolde, gingen naar de RKkerk in 
Bedum en maakten geleidelijk aan kennis met 
veel collegaboeren in de wijde omgeving. 
Belangrijk vinden zowel Piet als Anita. ‘We zijn 
beiden veel op de boerderij en als je dan niet van 
het erf afkomt dan wordt je wereld wel erg klein.’

De jaren verstreken en de kinderen werden 
groot en gingen op zoek naar een eigen bestaan. 
Voor zoon Joris en dochter Anouk was de 
keuze snel duidelijk. Het boerenleven trok hen 
enorm. Beiden zijn ze trouwens al eens geïntro
duceerd als nieuwe bewoners van Dorpsweg 27 
in  Garmerwolde, waar ze met hun partners een 
poosje hebben gewoond. Inmiddels runt Joris 
met Barbara het ouderlijk bedrijf aan de Oos
terseweg en Anouk en Jelle (inmiddels ouders 
van de 10 maanden oude Mirte) runnen de vee
houderij aan de Thesingerweg. 
Dochter Marloes koos voor het onderwijs. Een 
richting die Anita destijds ook erg trok. Anita: ‘In 
de jaren tachtig was kiezen voor een loopbaan 
in het onderwijs een doodlopende weg naar 
werkloosheid. Daarom heb ik me toen gericht op 
een administratieve baan.’ 
Piet zou in eerste instantie geen opvolger wor
den in het familiebedrijf in Werkhoven. Piet: ‘Ik 

Nieuwe bewoners Thesinge

volgde een opleiding in de techniek. Op een 
gegeven moment koos mijn broer, de beoogde 
opvolger, voor een carrière als monteur en zo 
kwam het dat ik, met mijn handige handen en 
technisch inzicht, toch het boerenleven inging.’ 

En nu wonen Piet en Anita dus samen aan de 
Lageweg. Een heel strategische keuze, want 
deze boerderij ligt hemelsbreed halverwege  
de twee andere boerderijen. De landerijen die 
erbij zijn aangekocht vormen het ontbrekende 
puzzelstukje en verbinden nu letterlijk de beide 
andere bedrijven. Anita: ‘Dat dit te koop kwam, 
was natuurlijk een toevalstreffer en voor ons als 
familie een buitenkans.’ 
Om het ook logistiek handiger te maken wordt 
een particuliere betonweg aangelegd vanaf de 
Lageweg naar de Oosterseweg. Piet: ‘Als ver
jaardagscadeau kreeg ik onlangs een heus 
straatnaambord getiteld ‘Piet’s Polderpad’. Over 
de waterscheiding is een brug aangelegd, met 
alle medewerking van het Waterschap. Zo kun
nen de kalveren en het drachtige vee handig 
worden vervoerd van en naar de schuren aan de 
Lageweg, zonder omwegen over smalle (dorps)
wegen.’ 
Met nadruk zegt Piet dat het alleen voor hun 
eigen gebruik is, want de weg komt uit op een 
boerenerf met alle risico’s van dien. Hetzelfde 
geldt voor de betonweg naar de andere kant, de 
boerderij aan de Thesingerweg. 

Voor alle families is het een heel fijne en prakti
sche oplossing. Piet en Anita, fitte eindvijftigers, 
zijn niet meer gebonden aan vaste melktijden, 
maar hebben nog wel volop bezigheden. Het 
(ver)voeren van de dieren, veel hand en span
diensten verlenen, waarbij Piets technische 
brein en jarenlange ervaring met het vee heel 
goed van pas komen. Oppassen op de kleine 
Mirte hoort er inmiddels ook bij. De ervaring van 
Anita, ze werkt één dag per week in een kinder
opvang van een vriendin, is daarbij mooi mee
genomen. 
Wat het verenigingsleven betreft zijn ze vooral 
gericht op Noord en Zuidwolde. Anita traint het 
damesvoetbalteam in Noordwolde en Piet is hier 
lid van de schietclub. De verbouwing van een 
deel van de veestal tot bijkeuken, sanitaire 
ruimte en slaapkamer, iets wat Piet nagenoeg 
allemaal zelf realiseert, schiet al aardig op. Alle 
drempels en hoogteverschillen met de bestaande 
bouw worden geëffend. Met als resultaat een 
comfortabele en levensloopbestendige woning. 
Piet en Anita zien het wel zitten vanuit hun 
woonkamer. Een prachtig uitzicht op alle lande
rijen, de skyline van het dorp Thesinge en, in de 
verte, het windmolentje van de boerderij in Zuid
wolde. Anita: ‘Het verkeer op de Eemshaven
weg horen we eigenlijk niet meer, alleen van het 
geluid van sirenes kijken we nog op. In de 
hechte buurtschap van de Lageweg voelen we 
ons helemaal thuis.’ 

Roelie Karsijns-Schievink

Piet en Anita van Echtelt voor ‘hun tussenwoning’ (foto Koos van de Belt)

Wist u dat …
–  Dorpshuis de Leeuw een nieuwe penningmeester heeft?  

Filize Stiekema heeft begin april het stokje overgenomen van Marieke 
de Groot.

–  er regelmatig jassen en paraplu’s achterblijven in het dorpshuis? 
Vorige week zelfs een drietal kinderjacks. Kom woensdagochtend 3 mei

 tussen 9.00 en 12.00 uur even langs als u een jas of paraplu mist.
–  Mark Rutte onlangs in Dorpshuis de Leeuw was? Hij werd daar door 

het Gasberaad bijgepraat over de aardbevingsproblematiek.

Mark Rutte, Hans 
Vijlbrief en leden van 
het Gasberaad 
(fotograaf onbekend)
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Sinds eind september vorig jaar wonen Rolf 
en Jantien aan de Dorpsweg op nummer 
5, samen met hun rode poes Leo. Hoewel 
 wonen wellicht wat veel gezegd is: pas 
sinds half maart is de keuken min of meer 
af. Tot die tijd kookten ze op het camping-
gasstelletje of aten ze magnetronmaal-
tijden. De afgelopen maanden is er hard 
gewerkt in de woning.

Rolf en Jantien komen uit de Oosterpoortwijk 
in Groningen, en ze vonden het wonen in de 
stad erg prettig, zij het dat die woning beperkte 
ruimte om huis had. Ze gingen op zoek naar 
een woning in de buurt van de stad, en die 
stad kunnen ze nu vanuit hun achtertuin zien 
liggen. Ze zijn erg blij met deze mooie jaren 
30woning, met voldoende ruimte in en om 
huis, en de mogelijkheid om de indeling naar 
hun smaak aan te passen. Ook achter het huis 
wordt nog het nodige aangepakt. Het grote 
duivenverblijf zal gesloopt worden, waardoor er 
veel ruimte achter het huis ontstaat. Ook zal 
een deel van de garage afgebroken worden, 
zodat ze vanuit de woonkeuken een mooi 
uitzicht over de weilanden krijgen. Leo zal tot 
die tijd binnen blijven. Eerst moet de onrust van 
het sloopwerk voorbij zijn voordat hij rustig aan 
buiten kan gaan wennen. 

Rolf is geboren en tot zijn 14e getogen in 
Garmer wolde aan de Oude Rijksweg. Hij 
voet balt al sinds jaar en dag bij GEO; ook toen 
hij in  Groningen ging wonen, is hij dat blijven 
doen. Hij heeft een aantal jaren gewerkt als 
installateur, maar sinds twee jaar werkt hij als 

Nieuwe bewoners Garmerwolde

schadeexpert bevingsschade voor een 
expertisebureau. Hij beoordeelt voornamelijk 
de uitkomsten van het door anderen opge
stelde keuringsrapport. In de coronaperiode is 
hij daar begonnen, geen gezellige start bij een 
nieuw bedrijf, en hij is dan ook blij dat hij nu 
deels thuis en deels op kantoor aan het werk 
kan. 
Jantien is geboren in het westen van het land, 
maar getogen in Groningen. Ze heeft na haar 
middelbare school een uitstap gemaakt naar 
de Verenigde Staten, alwaar ze sportmanage
ment heeft gestudeerd. Daarnaast heeft ze 
daar voornamelijk gehockeyd, wat ze in 
Nederland ook al in de hoofdklasse deed. 
Terug in Nederland is ze aan het werk gegaan 
als accountmanager bij Sportbase, een 

webshop voor sportmedische hulpmiddelen. 
En sinds bijna vier maanden werkt ze in de 
sales en marketing bij Lode, een bedrijf dat 
voorziet in medisch ondersteunende producten; 
voor Jantien zijn dat de medische ergometers.
Jantien hockeyt niet meer, maar Rolf en zij 
hebben de golfsport ontdekt. Samen bezoeken 
ze alle mogelijke golfterreinen in het noorden 
van het land, en soms verder weg, wanneer er 
geen wedstrijd van GEO gepland staat en ze 
samen een weekend weg kunnen. Een 
mogelijke hobby wordt tuinieren. Echt bekend 
met groene vingers zijn ze nog niet, maar wat 
niet is, kan nog komen: er zijn in ieder geval al 
wel plannen hoe de tuin in te richten, wanneer 
de bijgebouwen weg zijn. 

Simone Tjakkes

Rolf en Jantien 
wachten op 
groene vingers 
(foto Margriet 
de Haan)
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Op de Voorjaarsvergadering van de Vereniging 
Dorpsbelangen Garmerwolde op 27 maart 
kwamen naast de gebruikelijke zaken de 
volgende onderwerpen aan bod:

Het Waterschap, bij monde van Bart de Vreede
Er staat een drietal projecten op stapel rondom 
de RWZI:
1  Verwijdering van medicijnresten door planten, 

kool en/of membraamtechnieken. Met als 
doel dat het gereinigde rioolwater gebruikt 
kan worden als koelwater voor de industrie.

2  Een nieuwe slibkoekoverslag. Swiss Combi 
stopt met de verwerking, het slib gaat straks 
per vrachtwagen op transport naar Delfzijl. 
De EEW gaat geen gas meer verbruiken 
voor de slibdroging, maar gebruikt de 
energie van het slib zelf. 

  Vraag uit de zaal: Kan dit ook per schip, een speciale transportleiding 
of via een andere aanrijroute? Toezegging van het Waterschap: Wij 
houden het dorp op de hoogte van het vergunningsproces en de 
toename van de vervoersbewegingen.

3  Vervanging van drie filterpersen. Voor de plaatsing van een vierde 
moet de hal in hoogte worden aangepast.

Michiel van Eerden namens het Gebiedsteam
  het wandelpaadje van de bushalte bij de kerk naar de Stadsweg. De 

afstand tussen de reflectorpaaltjes in de tussenstrook wordt tien 
meter.

   het voetpad langs de Fledderboschweg. Door de diepe sporen is het 
pad onbegaanbaar en op Grasdijkweg 31 ligt nog puin in de tuin. Er is 
afgesproken met Enexis dat zij de boel goed op moeten leveren. 

   het Boer Goensepad: een verbreding van 1 naar 2 meter?  
(De Stadsweg is drie meter breed.) Het is een wandelpad waar 
fietsers te gast zijn. Het bruggetje wordt niet verbreed, het blijft een 
recreatief pad. Suggestie: Vul de zijkanten op met zand.

Jan Borkent van de ECTB over het Zonnepark Fledderbosch
De participatieovereenkomst is in januari getekend, ze zijn begonnen 
met het voorwerk. Uiterlijk 4 februari 2024 moeten ze kunnen produceren 
in verband met subsidie. 
Ariën Baken en Herbert Koekkoek zijn betrokken bij de ecologische 
invulling. Fledderbosch moet een voorbeeld worden qua inrichting, de 
natuur, toegankelijkheid, een wandeling in de natuur ... Er zullen zoveel 
mogelijk ondernemers uit de directe omgeving bij het project worden 
betrokken. De omwonenden krijgen een tegemoetkoming.
Ze hopen op voldoende inleg om een obligatiefonds te kunnen  realiseren.

Vergadering Dorpsbelangen Garmerwolde

Er wordt geen stroom gebufferd, de stroom wordt gewoon verkocht.  
Het zonnepark heeft een eigen kabel rechtstreeks naar Tennet.  
De toegangsweg wordt het betonpad naar Hoving.
Belangstellenden zijn welkom op de Algemene Ledenvergadering van 
de ECTB (Energie Coöperatie Ten Boer) op 9 mei in De Leeuw. Het 
lidmaatschap kost € 10, per jaar.

Rondje Nostalgie op zaterdag 3 juni
Er komen weer oldtimers, een foodplein en brocante/vintagemarkt. De 
werkgroep zoekt nog vrijwilligers en sponsoren. Zie rondjenostalgie.nl

Bestuursverkiezing
Annemiek Jansen treedt na zes jaar af als secretaris en stelt zich niet 
herkiesbaar. Joop van der Meché treedt af als penningmeester, maar 
blijft algemeen bestuurslid. Willard Wigboldus wordt benoemd tot 
voorzitter, Rob Braspenning wordt de nieuwe secretaris en John Ebbink 
treedt toe als algemeen bestuurslid. 
Er wordt nog naar een nieuwe penningmeester gezocht; het accoun
tantskantoor Ritsema in Bedum levert een goed boekhoudprogramma à 
€ 250, per jaar, dit maakt het werk een stuk gemakkelijker.

Willard sloot de vergadering om 21.50 uur. Daarna konden we nog 
genieten van een gezellige nazit met een hapje en een drankje.

Hillie Ramaker-Tepper

Het bestuur van de Vereniging Dorpsbelangen Garmerwolde: van links 
naar rechts Rob Braspenning (secretaris), Peter Vermaas, John Ebbink, 
Willard Wigboldus (voorzitter), en Joop van der Meché  
(foto Sieb-Klaas Iwema)

Er komt een voetpad langs de Dorpsweg, 
grofweg vanaf de bushalte tot aan de Stads
weg. André Feitsma (gemeente Groningen) 
vertelde er meer over tijdens de najaars
vergadering van Dorpsbelangen Garmerwolde 
in november 2022. 
We kregen daarna nog een paar reacties op de 
plannen. Die verwerkten we zo goed mogelijk 
in de definitieve tekening. 
Tijdens de voorjaarsvergadering van 
afgelopen maart lichtte Michiel van Eerden 
(gemeente Groningen) de tekening toe. 
Het voetpad wordt eind april/begin mei 2023 
aangelegd.

Voetpad langs Dorpsweg richting Stadsweg
In het definitieve ontwerp pasten we nog een paar 
kleine dingen aan.  
De belangrijkste aanpassingen zijn:
  De afstand tussen de paaltjes wordt 10 meter.
  Er komt een ruime uitwijkmogelijkheid voor 

wegverkeer bij de entree naar het perceel aan 
de westkant van de Dorpsweg.

  Het deel van het voetpad dat binnen de 
bebouwde kom ligt, leggen we aan als we met 
verkeersmaatregelen aan de Dorpsweg aan de 
slag gaan.

U kunt het ontwerp vinden op: 
stemvan.groningen.nl/budgets/10/investments/350 

Michiel van Eerden
Projectleider dorpsvernieuwing
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De Foto en Praatmiddag van de Historische 
Commissie op zaterdag 25 maart was wederom 
een succes. Als opwarmertje werd begonnen 
met een aantal foto’s van rond de jaren 80. 
Het valt best tegen om de juiste namen bij de 
afgebeelde personen uit je geheugen op te 
 diepen. Je ziet wel iets bekends, maar wie is het 
ook alweer? Harm Jan heeft zelfs moeite om zijn 
eigen broer te herkennen! Reinder Klei dateert 
de foto’s aan de hand van auto’s (dat merk/type 
kwam voor het eerst op de markt in …) het 
 nummerbord, de vorm van een verkeersbord, 
plaatsnaambord, enzovoort.

Oude rouwkaarten
Tot onze verrassing had SiebKlaas een rek vol 
oude rouwkaarten uitgestald. Met veel voor
komende namen als Groeneveld, Groenveld, 
Groenhof, Hofstede, Van der Molen en Bouw
man. Vaak familie van elkaar: geld trouwde geld, 
een boerenzoon trouwde met een boerendoch
ter.

Molens vroeger en nu
Na de pauze met koffie of thee en zelfgebakken 
taart/koek was het woord aan Anne Wieringa uit 
Winsum om iets te vertellen over de molens in 
en om Garmerwolde. 
Wieringa Bouwadvies, gevestigd in het oude 
raadhuis van Winsum, heeft 75 molens, 20 kerk
torens en monumentale gebouwen in onder
houd. Na het historisch onderzoek volgt het 
onderhoudsplan met bijbehorende begroting en 
het tekenwerk.
Vóór 1406 stond er al een standerdmolen in 
Zuidhorn. In 1809 waren er 180 molens in de 
provincie Groningen: 76 korenmolens, 35 hout
zaagmolens, 32 oliemolens en 37 pelmolens. 
Nadat de regelgeving voor het stichten van 
korenmolens werd vrijgegeven en de sarries
hutten (woning van een ambtenaar belast met 
de controle op de belasting op het gemaal) hun 
functie verloren, groeide het aantal snel. In 1900 

Foto- en Praatmiddag

waren er 594 molens: 229 koren en pelmolens, 
32 houtzaagmolens, 11 oliemolens, 318 polder
molens en 4 tjaskers. 

Nu zijn er nog 91 molens in de provincie Gronin
gen: 54 koren en pelmolens, 28 poldermolens, 
2 houtzaagmolens (waaronder de Fram in 
 Woltersum), 3 windmotoren, 1 tjasker en 3 grote 
modelmolens.
De Noordermolen op de grens tussen Garmer
wolde en Noorddijk is gebouwd in 1888, als 
opvolger van de verbrande molen uit 1864. De 
Langelandster poldermolen aan de Lageweg 
dateert uit 1829, en werd herbouwd in 1988. Van 
de stellingmolen van Leugs uit 1852 is alleen 
nog een stomp over. 
Vroeger stonden er veel meer molens in onze 

omgeving, zoals de Fledderbosscherpolder
molen (bij Hoving achteruit), de Heidenschap
permolen, de Rottevalle en eentje bij De Leeuw.
Meer informatie is digitaal te vinden op de 
molendatabase, Beeldbank, Groninger Archie
ven en Rijksarchieven.

Foto’s van alle huizen
Tot slot bood SiebKlaas aan Henk Vliem, als 
voorzitter van de Historische Commissie, een 
stickje aan met foto’s van alle huizen in Garmer
wolde. In de toekomst wil hij het hele dorp nog 
wel eens op de foto zetten, maar dan met de 
bewoners erbij. Maar daarvoor moeten ze 
natuurlijk wel toestemming geven ...

Hillie Ramaker-Tepper

Anne Wieringa vertelt over de molens in en om Garmerwolde (foto Sieb-Klaas Iwema)

Nieuws Garmerstee
Op donderdag 6 april werden we gastvrij ontvangen in Het Geweide Hof. 
Na de koffie of thee en appeltaart met slagroom (mmm … heerlijk) was 
het tijd voor het aloude notenschieten. De twintig deelnemers werden 
verdeeld in twee groepen. 
Al gauw klonken er enthousiaste kreten, zoals:
‘Alles der òf, in ain moal! Geweldeg!’
‘Nou de rest nog even …’
‘Jammer … da’s nul punten: dik en dun.’
‘Weer niks … net er noast.’
‘Ja, ja! Op ain noa … Super!’
‘Nou most z’ook nog even opzetten. Most ze der mor nait òfgooien.’
‘Hai draaide net òf …jammer.’

Na een sportieve strijd en de nodige aanmoedigingen luidt de uitslag 
als volgt:
Groep 1
1. Harm Jan Havenga + 7
2. Jannes Ramaker + 3
3. Egbert Post – 21
Poedel: Wies van der Molen – 64

Uitstapje naar Heiligerlee
De volgende keer is op donderdag 11 mei. Dan gaan we naar het 
Klokkengieterijmuseum in Heiligerlee en daarna gezellig samen ergens 
eten. Er hebben zich al vijftien personen aangemeld. Heeft u zin om met 
ons mee te gaan? Geef dit dan vóór donderdag 4 mei door via  
hillie.ramaker@live.nl of 050 541 53 35.

Hillie Ramaker-Tepper

Neutenschaiter in volle actie (foto Sieb-Klaas Iwema)

Groep 2
1. Harm Derk Tammeling + 51
2. Nardi Huiskes + 2
3. Bouwina Post + 1
Poedel: SiebKlaas Iwema – 53
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Aan de publiciteit kan het niet gelegen hebben, 
ook aan de weersomstandigheden niet, zelfs 
niet aan de dagprijs van de walnoten. Maar 
organisator Bert Mollema had op meer belang
stelling gehoopt dan de negentien deelnemers 
(zeventien volwassenen, twee jongeren onder 
de vijftien jaar) die op tweede paasdag aan
wezig waren in Trefpunt.
Desondanks kan hij met een voldaan gevoel 
terugkijken op deze middag. In de eerste plaats 
natuurlijk om zijn eigen eindklassering; eerste 
met zijn beste seizoenprestatie: 13 punten. 
Goede tweede werd Anita van der Veen met 7 
punten. Willeke Ridder haalde geen positieve 
score meer, maar veroverde met een punten
aantal van 7 wel de laatst overgebleven podium
plaats.
Als je dan niet op het podium belandt, kun je het 
beste de poedelprijs in de wacht slepen. Dan 
word je tenminste nog vermeld in de G&T. Dat 
lukte Manouk van Zanten met een negatieve 
score van 31 punten.

Neuten schaiten in Thesinge

De zes prijswinnaars (Bert, Anita, Willeke, 
Manouk, Tim en Bas) met op de achtergrond 

de noten, of wat daarvan over is 
(foto Klaasjan Bats)

Bij de jongeren was de spannende tweestrijd 
een familieaangelegenheid. Het puntenverschil 
was miniem, waarbij Bas van der Veen met 2 
punten net zijn meerdere moest erkennen in Tim 
van der Veen, die met 0 punten de overwinning 
opeiste.
 
In de tweede plaats komt het voldane gevoel bij 
Bert boven uit het feit dat dit zijn laatst georga
niseerde neutenschaitenmiddag is geweest. 
Na vele jaren de organisatie op zich genomen te 
hebben (met onderbreking van twee corona
jaren) draagt hij nu het stokje over aan …?
Voor informatie over het neuten schaiten mag je 
Bert altijd aanschaiten. 

Koos van de Belt

De biodiversiteit in het Groningse landschap en op de Groninger 
kerkhoven gaat hard achteruit. Hierdoor worden veel planten, 
bomen en dieren die van oorsprong in Groningen voorkomen met 
uitsterven bedreigd. Om deze reden slaan Landschapsbeheer 
 Groningen en Groninger Kerken de handen ineen om de biodiver-
siteit op deze terreinen te herstellen. 

Bovenstaande inleiding komt rechtstreeks uit de laatste nieuwsbrief die 
Groninger Kerken (voorheen de Stichting Oude Groninger Kerken) ons 
stuurde en Thesinge is een van de tien kerkhoven waar we met dit 
project aan de slag gaan. We zijn al heel voorzichtig met een andere 
aanpak begonnen. Eveline Hilhorst en Theo de Wit hebben vorig jaar al 
bollen gepoot en plantjes geplant om een eerste begin te maken.  
Ook maaien we een beetje anders. We laten de uitgebloeide sneeuw
klokjes wat langer staan met het doel er volgend jaar weer meer te 
krijgen en maaien straks het gras direct langs de kant van het Maar niet 
meer. Binnenkort gaan we met elkaar om de tafel om ideeën te 
bespreken en eventuele voorstellen te doen voor het plan dat straks 
gestalte moet krijgen. Want er moet een plan opgesteld worden en dat 
gaat samen met ons. Maar ook ideeën uit het dorp zijn hierbij van harte 
welkom. Wil je bij dit project betrokken worden laat het ons weten, dan 
gaan we met elkaar aan de slag. Het is de bedoeling om ergens in juni 
een eerste gesprek te voeren met Landschapsbeheer Groningen om te 
zien wat mogelijk en wenselijk is. 

Klokopwinders- en grasmaaipool zijn een groot succes
In de G&T van februari van dit jaar stond een oproep om je aan te 
melden voor een mogelijke klokopwindpool en die oproep heeft zeker 
resultaat opgeleverd. De pool bestaat momenteel in totaal uit dertien 
klokopwinders. Bij de al bestaande commissie van vier zijn dus negen 
dorpsgenoten aangesloten en met elkaar vormen we de nieuwe pool. 
We hebben vijf verschillende klokopwindgroepjes samengesteld die 
steeds twee weken hun werk doen. Het gaat fantastisch en iedereen is 
erg enthousiast. Twee opwinders, Marianne Haagmans en Jan Alix 
Uitham, hebben zich daarnaast aangesloten bij de plaatselijke commis
sie zodat die nu uit zes personen bestaat. Binnenkort gaan de grasmaai
ers ook weer aan het werk. Ieder van hen maait maximaal twee keer per 
jaar het kerkhof en dat kan tegenwoordig zelfs op onze nieuwe zitgras
maaier. Wie doet je wat! Dit alles betekent dat er bij de Kloosterkerk een 
groep van wel 25 dorpsgenoten betrokken is. Dat is toch geweldig!

Aan de slag bij de Kloosterkerk

Honden op het kerkhof
Volgens een gemeentelijke verordening zijn honden op een kerkhof ver
boden, aangelijnd of niet. Sinds kort hebben we een mededeling op het 
hek van het kerkhof hangen om dit in herinnering te brengen. Ging het in 
eerste instantie om een incidenteel geval, naarmate de tijd vorderde werd 
het kerkhof beschouwd als een nieuwe uitlaatplek en dat mag dus niet. 
We vonden al eerder hondenpoep tussen de nieuwe aanplant en nu dat 
weer een paar keer het geval is geweest hebben we besloten op het hek 
een melding te hangen dat het kerkhof gesloten is voor honden. Dus hon
denbezitter, je moet nu echt een andere uitlaatplek voor je geliefde vier
voeter vinden en gelukkig is dat in ons dorp niet zo moeilijk. Neem wel een 
schepje of een zakje mee om de boel op te ruimen, want je weet ‘een 
schep scheelt een hoop’.

Namens de Plaatselijke commissie 
van Thesinge, Pluc Plaatsman

Jan Alix Uitham, een van de negen nieuwe vrijwilligers van de 
klokopwindpool, aan het wiel waarmee de uren worden ingesteld 
(foto Koos van de Belt)
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Vogelaar Joke de Jong

Een vogelaar bekijkt vogels, telt en inventari-
seert ze en doet onderzoek naar gedrag. Maar 
voor Joke de Jong staat het genieten voorop.

Op pad gaan, genieten van het gedrag van 
vogels, het hele jaar door. Dat is wat Joke met 
hart en ziel doet. ‘De lente is natuurlijk een 
toptijd, denk maar eens aan baltsende futen, 
dat is een geweldig gezicht. Maar er is altijd 
veel te zien, ook in de herfst als de vogels 
wegtrekken of hier komen. Het is een feest 
voor je zintuigen: kijken én luisteren. Sommige 
vogels lijken erg op elkaar, bijvoorbeeld de fitis 
en de tjiftjaf. Die kun je onderscheiden door 
hun verschillende gezang.’ 

Grammofoonplaat
Al van jongs af aan is Joke geboeid door vogels. 
‘Op mijn veertiende zag ik op een dag een 
roodborstje in de tuin. Ik wist nog helemaal niets 
van vogels, maar ik vond hem zo leuk. Zoals hij 
op zijn lange pootjes hipte, zoals hij floot. Vanaf 
dat moment ben ik me gaan verdiepen in vogels. 
Ik kreeg een boek over vogels met een klein 
grammofoonplaatje met vogelgeluiden en leerde 
van alle twintig verschillende soorten vogels de 
zang uit mijn hoofd. Ook werd ik lid van de 
Nederlandse Jeugdbond voor Natuurstudie. Die 

organiseerde kampen en natuur
excursies en ook vogeltellingen.’
De liefde en belangstelling voor vogels 
is altijd gebleven. Dicht bij huis, maar 
ook in het buitenland, Joke kijkt altijd 
naar vogels. ‘Als ik autorijd, moet ik 
oppassen dat ik niet afgeleid word  
door vogels. Ik heb ook reizen 
gemaakt, naar India bijvoorbeeld. We 
bekeken daar natuurlijk de beziens
waardigheden, maar ik ga ook overal 
achter en omheen op zoek naar mijn 
favoriete dieren. Maar ook hier bij ons 
in Kardinge zijn heel veel soorten, wel 
meer dan vijftig. De soorten die 
iedereen wel kent, kraaien, kokmeeuwen, 
eksters, maar ook de blauwborst. En dan zeker 
nog tien soorten die erg verscholen leven en 
die je alleen kunt horen, zoals de roerdomp en 
de dodaars.’

Vroege vogels 
Op 21 mei neemt Joke een groep wandelaars 
mee voor de Vroege Vogels, Natuurwandeling 
Kardinge. ‘We letten dan niet alleen op de 
vogels, maar ook op de bloemen, de natuur. Wist 
je dat er orchideeën groeien? Op de ene plek 
zitten veel meer vogels dan de andere. Hoe 
komt dat? Ook daar staan we bij stil. Als je weet 
wat de biotoop van een vogel is, zie je ook meer.’

Fuut met jongen (foto Joke de Jong)

Kijken is het grootste plezier

Voor de vroege vogels heeft Joke nog een 
paar tips: ‘Het kan nog koud zijn om 6.00 uur  
’s ochtends. Luister naar het weerbericht. Bij 
hevige regen gaat de wandeling niet door. Als 
je van tevoren ontbijt, bedenk dan wel dat je 
onderweg geen sanitaire stop kunt maken. En 
… neem je verrekijker mee.’

De Vroege Vogels Natuurwandeling is zondag 
21 mei, start om 06.00 uur bij de kerk van 
Garmerwolde, en duurt ongeveer anderhalf 
uur. Opgave vóór 13 mei, uitsluitend via 
jokefgar@gmail.com. Er kunnen maximaal tien 
personen mee. 

Anne Benneker

In Memoriam Henk Remerie
Maandag 13 maart overleed Henk Remerie op 72jarige leeftijd. Een 
grote, forse kerel met een passie voor fotografie. De natuur was zijn 
grootste inspiratiebron, maar ook motorfotografie had zijn belangstelling. 
Hij is vaak met zijn dochter op de motor naar de TT in Assen gereden; 
en niet alleen om de motoren te fotograferen, ook omdat ze beiden van 
de motorsport hielden. Kortom: een bevlogen fotograaf die menige foto 
voor de G&T heeft gemaakt.

Henk kwam in 1982 met vrouw en dochter vanuit de stad naar de 
Lageweg in Garmerwolde. In januari 1989 trad hij toe tot de redactie van 
de G&T en dacht actief mee over de invulling van de krant. Hij ging 
dikwijls op pad en schoot vele mooie plaatjes van geïnterviewde 
personen, bijeenkomsten en evenementen in onze dorpen. We werkten 
toen nog niet met internet; de foto’s werden nog als foto aangeleverd. 
Op verzoek van de fotografen werd vanaf juni 1989 in elke krant een 
‘Foto van de maand’ geplaatst. Henk had oog voor detail en maakte 
vaak verrassende opnamen. Ook voor onze fotozuil op de braderie 
leverde hij stapels leuke foto’s aan. 
In november 1994 werd het hoofdartikel aan hem gewijd. Henk was die 
maand uitgeroepen tot ‘de nije Radio Noord börgemeester’, een 
onderscheiding die destijds wekelijks werd toegekend aan een man of 
vrouw die zich op een positieve manier inzette voor het dorp, een 
vereniging, enzovoort, zonder dat hij/zij ervoor werd betaald. Henk 
werkte weliswaar in het Academisch Ziekenhuis, maar kreeg de zware 
goudkleurige ambtsketting uitgereikt omdat hij altijd klaar stond voor de 
vrijwilligers, de Vrienden van het AZG. 
Na een actieve inzet van bijna twintig jaar nam Henk per 1 november 
2008 afscheid van de redactie van de G&T en moesten we zijn mooie 
foto’s, vaak voorzien van een leuk onderschrift door zijn vrouw, missen. 

Maar ook buiten de G&T heb ik van zijn prachtige (natuur)foto’s mogen 
genieten. Eerst op de koffiemorgen en later ook voor de MANS, een 
gratis kwartaalblad voor senioren. Henk beleefde veel plezier aan het 

maken van de fotocollages en genoot van de verhalen van de mensen, 
bijvoorbeeld bij de bewoners van de tiny houses in Woldwijk. Hij was 
heel voorzichtig met de privacyregels en vroeg steevast om toestem
ming. Af en toe belde of mailde hij met een leuk idee: ‘Is dat ook iets 
voor de MANS?’ Hij wilde de oudere mensen iets vrolijks meegeven. 
Ik heb vele jaren met plezier met Henk samengewerkt. Je kon altijd op 
hem rekenen en als hij zei dat hij iets zou doen, gebeurde dat ook.

De coronaperiode was een moeilijke tijd. Vanwege zijn verminderde 
afweer was hij extra voorzichtig. Een ritje op de motor was zijn enige 
uitje. Hij miste Winy (zijn vrouw, overleden in november 2019) enorm, 
vooral toen zijn gezondheid achteruitging en hij aan huis gekluisterd 
was. Om met zijn eigen woorden te spreken: ‘Het is goed zo, ik heb een 
mooi leven gehad.’

Wij wensen zijn dochter Hilde en schoonzoon Michel veel sterkte.

Hillie Ramaker-Tepper

(foto privé-bezit)
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Om inwoners te helpen bij het verduurzamen van hun huis, heeft 
EcoThesinge bij de gemeente subsidie aangevraagd voor een 
bijdrage in de kosten van een maatwerkadvies. Hiermee krijgen 
woningeigenaren een goed onderbouwd advies over de stappen 
die ze nog moeten nemen om het energieverbruik op het gewenste 
lage niveau te brengen. Wie gebruik wil maken van dit aanbod moet 
lid zijn van EcoThesinge. 
Enkele tientallen huizen zijn al door een adviseur bezocht. Een aan-
tal bewoners hebben het advies inmiddels ontvangen. Wat hebben 
ze eraan gehad?

Oud (en verbouwd)
Hans en Marleen wonen in een huis uit het begin van de vorige eeuw, 
met uitbreidingen uit de jaren 70 en 90. Er is in de loop van de tijd al 
aardig wat geïsoleerd. Kortom, een uniek huis zoals er zoveel staan in 
Thesinge.

Waarom een maatwerkadvies? 
Hans: ’We hebben al best veel in het huis gedaan, zoals HR++ glas in 
de meeste kozijnen, spouwmuurisolatie en eensteensmuren van binnen 
geïsoleerd. We hebben een aantal zonnepanelen en een zonneboiler. 
Maar ik kan zelf niet goed beoordelen welke stappen nog nodig zijn om 
op termijn zonder gas te kunnen.’
Een proef met een lagere watertemperatuur in de cv wees uit dat ze het 
nèt redden met 60°, maar 55° is te koud. Er moet dus nog wel wat 
gebeuren.

Wat heeft het advies opgeleverd?
‘Het maatwerkadvies geeft zeker meer zicht op wat nodig en mogelijk is. 
Zowel wat isolatie betreft als de nodige extra capaciteit aan zonnepane
len voor een warmtepomp. De berekeningen bieden meer houvast dan 
uitgaan van wat voor m’n gevoel klopt,’ aldus Hans. ‘Wat nieuw voor me 
was: niet alleen de ruimtes die je veel gebruikt zijn belangrijk om te 
isoleren, maar ook de ruimtes die je veel minder gebruikt. Je legt al 
gauw meer prioriteit bij de woonkamer dan bij de slaapkamers, terwijl 
het om de totale isolatiewaarde van het huis gaat.’
Maar het advies roept ook nieuwe vragen op. Wanneer ga je wát doen? 
Welke materialen zijn geschikt in jouw specifieke situatie? Welk type 
warmtepomp past het beste?
Hans raadpleegt onder andere de website van Milieu Centraal om hier 
meer inzicht in te krijgen.

Nieuw
Het huis van Wolter en Roelie is gebouwd in 2002, volgens de toen 
geldende isolatienormen. Het huis is daardoor beter geïsoleerd dan 
gemiddeld in Thesinge. 

Verduurzamen, hoe doe je dat?

Waarom dan toch een maatwerkadvies? 
‘We wilden duidelijk krijgen waar we staan (energielabel) en wat er nog 
moet gebeuren om van het gas af te gaan’, vertelt Roelie. ‘Onze cvketel 
stamt uit 2002, dus het is goed om te weten wat de opties zijn als die 
vervangen moet worden.’ Overigens is hun huis met een watertempera
tuur van 60° uitstekend te verwarmen.

Wat zegt het rapport?
Inmiddels is het rapport binnen en de isolatie van hun huis heeft een 
dikke voldoende gekregen. Ook naar de huidige normen is het goed 
geïsoleerd. Zelfs beter dan ze verwachtten, want al het glas blijkt tot hun 
verrassing al HR++ te zijn.
Voor een warmtepomp zullen ze nog enkele zonnepanelen bij moeten 
plaatsen. Wolter: ‘Of het een hybride of volledige warmtepomp wordt, 
ligt nog open. De ontwikkelingen gaan snel, dus we hopen dat we 
uiteindelijk kunnen kiezen voor een type pomp waarmee we nog jaren 
vooruit kunnen.’
Al met al zijn ze nu met terugwerkende kracht extra tevreden over de 
aannemer die hun huis gebouwd heeft.

Je kunt je nog aanmelden voor een maatwerkadvies. Ook leden uit 
Garmerwolde komen hiervoor in aanmerking. Meer informatie vind je op 
ecothesinge.nl.

Aly Pepping 

Wat houdt het maatwerkadvies in?
Tijdens het bezoek gaat de adviseur eerst in gesprek met de 
bewoners over wat ze willen bereiken en welke specifieke vragen 
ze hebben ten aanzien van verduurzamingsmaatregelen.
Vervolgens gaat hij het huis per vertrek door om muren en ramen op te 
meten. Aan de hand van een bouwtekening, informatie van de 
bewoners of onderzoek ter plaatse stelt hij vast hoe het huis geïsoleerd 
is. Met die gegevens berekent hij de isolatiewaarde van het huis. Al 
deze informatie resulteert in een advies over te nemen maatregelen, 
het effect ervan en de inschatting van de kosten van de investeringen.
Het maatwerkadvies kan aangevuld worden met een officieel 
energielabel.

Decennia 2023
Vorig jaar werd voor de eerste keer het feest Decennia georganiseerd in 
Thesinge. Dit was een groot succes met veel enthousiaste bezoekers, 
leuke gevarieerde muziek en een geweldige sfeer.
Alle reden voor de organisatie om ook dit jaar weer bij elkaar te komen 
en wederom een memorabel feest te organiseren op 17 juni vanaf 20.00 
uur in Trefpunt!
Het concept is simpel; om 20.00 uur beginnen we met de leukste muziek 
uit de jaren 70 en klimmen zo elk uur een decennium omhoog. Daar
naast introduceren we dit jaar de T(h)aisner feest top 10, een muzieklijst 
die is samengesteld door de bezoekers.
Al met al genoeg redenen om 17 juni met stip in de agenda te noteren 
en uw kaarten (à € 5,) te bestellen via thesinge.com. 
Voor alle bezoekers aan de VVGEO –seizoenafsluiter: maak je dag 
compleet en sluit deze gezellig af bij Decennia!

Decennia Team

Wist u dat …
 Henk Tammens niet meer in het colofon vermeld staat?
 hij na vijf jaar als fotograaf gestopt is bij de G&T?
 er van hem ruim honderd foto’s van hoge kwaliteit zijn geplaatst?
  hij als waardering en dank daarvoor een mooie bos bloemen heeft 

gekregen?
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Het valt bijna niet te benoemen wat Herman Slurink (64) uit 
 Zwartsluis ervaart als hij langs middeleeuwse kerken in Groningen 
en Friesland zwerft. Met zijn verslagen raakt hij de emotionele 
kant van het kerk-zijn. Niet zozeer feitelijkheden als historie, bouw 
en restauraties, maar zijn eigen mystieke ervaring. Lees hier zijn 
verslag over zijn bezoek aan Garmerwolde, najaar 2021.

Het is druk rond Groningen, een deel van de rondweg is afgesloten en 
het verkeer wordt omgeleid. Ik reis naar Garmerwolde en zie de 
landelijke ruimte voor me. Het verkeer waaiert uiteen behalve in de 
richting die ik volg. Niet veel later zie ik in de verte de contouren van de 
13eeeuwse vrijstaande toren en de kerk voor me. Het koppel ligt half 
verscholen achter een bomenrij aan de rand van het dorp dat bijna 500 
inwoners telt. 

Zegenrijk geldgebrek
Het is lunchtijd, de zon schijnt volop en het is hier doodstil. Ik duw het 
portier zachtjes dicht om deze siësta niet ruw te verstoren. Oude 
grafzerken staan als wachters opgesteld voor de oostwand van het 
romanogotische bouwwerk. Alle gevels zijn rijk versierd met ronde en 
spitsboogvensters, deels dicht gemetseld als een mozaïek om de 
aanblik levendig te houden. Het geheel is een lust voor het oog. Loop je 
verder dan kijk je uit over het ruime kerkhof en voorts de wijde verte in. 
Tot mijn vreugde tref ik pal naast de graven een horecagelegenheid en 
niet veel later zit ik heerlijk in het zonnetje te genieten van een smaak
volle uitsmijter, met uitzicht op de kerk. Ondertussen lees ik dat men in 
het midden van de 19e eeuw plannen had de kerk te slopen. Gelukkig 
bleef de afbraak tot het middenschip van de kruiskerk beperkt, ik kijk nu 
tegen de littekens van dit drama aan. Hoe fragiele beslissingen van 
enkelen voor de geschiedenis en de toekomst bepalend kunnen zijn 
blijkt maar weer, anders had ik hier niet gezeten. Zelden zo’n zegenrijke 
uitwerking gezien van geldgebrek.

Groots en toch besloten
Dit besef drong nog dieper door bij het betreden van de kerk toen vele 
ogen mij vanuit de meloenvormige koepelgewelven welkom heetten. 
Groots is de ruimte en toch voelt het besloten. Het licht valt van alle 
kanten binnen. Wat een heerlijke ruimte. Een sloophamer omgetoverd 
tot een toverstaf, van dreigend puin naar hemelse schoonheid. De 
geschilderde voorstellingen uit de 16e eeuw zijn waarschijnlijk afkomstig 

De kerk van Garmerwolde, van slopershamer tot toverstaf

van Jan van Aken, een kloosterbroeder. De evangelisten liggen leunend 
tegen de ronde ribben tezamen met hun symbolen en kijken mij vanuit 
het universum recht in de ogen. Vier evangelisten, vier windstreken. 
Alsof dit wil zeggen dat hun boodschap eerst vanuit alle kanten belicht 
moet worden alvorens het door te vertellen.
Net zoals de eerste blik over het kerkhof, voorbij de boomgrens, uitkeek 
over de eindeloze ruimte, evenzo tracht ik door de geschilderde ogen de 
uitgestrektheid en de diepte van de achterliggende wereld te doorgron
den. Een mysterie omlijst met fantasierijke figuren zoals griffioenen. Je 
herkent de belangrijkste gebeurtenissen uit het leven van Jezus.

In het dwarsdeel staat een herenbank, uitgerust met een fraai gesneden 
opzetstuk uit het einde van de 17e eeuw. Ik neem plaats tegenover de 
barokke preekstoel uit 1740 in het hart van de kerk en kijk naar een schil
derij dat is ontstaan zonder verf en penseel, dit wordt ingelijst in mijn ziel. 
Ik laat alles nog eens goed op me inwerken, kijk de vierhonderd jaar oude 
kunstenaar nog eens diep in de ogen. De toren bewaar ik voor een vol
gend bezoek.

Herman Slurink uit Zwartsluis

16e-eeuwse schilderingen verweven met barokke schoonheid 
(foto Herman Slurink)

In alle vroegte fietsten twee 
paashazen door Garmerwolde 
om kinderen op te roepen om 
paaseieren te komen zoeken. 
Zo’n twintig kinderen zochten 
samen met de paashazen naar 
het gouden ei. Paashazen 
Sofieke en Faylice hadden 
eieren verstopt in het speelveld 
van de speeltuin aan de Oude 
Rijksweg. Het was even zoeken, 
maar na twintig minuten vond 
eerst Nadia een gouden ei en 
even later ook Melle. Voor 
Nadia was dit de tweede keer 
dat ze het gouden paasei vond. 
Nadia en Melle wonnen een 
chocoladepaashaas en alle 
kinderen gingen met een zakje 
chocoladeeieren naar huis.
Het was een zonnige editie van 
paaseieren zoeken.

tekst en foto 
Yolande van Dijken In de file om het snoeiafval weg te brengen (foto Jan van Dehn)
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Wist u dat…
•  grutto’s en ganzen zijn neergestreken in het 

land van Ommeland, het bedrijf van de broers 
Oosterhuis in Thesinge?

  de grutto een gewenste gast is, maar de gan zen 
niet omdat die de wintertarwe opvreten?

  de broers mensen zoeken die af en toe een 
rondje door het land willen lopen en tegelijker
tijd de ganzen willen verjagen?

  de broers ook een vogelliefhebber zoeken die 
bij de drasplas wil monitoren welke vogels er te 
vinden zijn?

  u contact op kunt nemen via ommeland.nu?

Informatie van het IMG 
Schademeldingen (materieel en immaterieel)
Het IMG gaat over het afhandelen van alle schade veroorzaakt door 
bevingen, bodemdaling en stijging. 

Steunpunt IMG in de buurt
Vragen over de afhandeling van aardbevingsschade of over regelingen 
van het IMG? Stel ze tijdens de inloopmiddag van het IMG in Buurhoes, 
Gaykinga straat 17 in Ten Boer op dinsdag van 13.00 tot 17.00 uur. 
U kunt daar ook terecht voor hulp bij een aanvraag (kosteloos). Of bel 
het gratis telefoonnummer 0800 4444 111 (ma t/m za 08.0017.30 uur).
Het IMG heeft ook nog op andere locaties bij u in de buurt inloop 
momenten. Deze staan weergegeven op schadedoormijnbouw.nl/
contact/steunpunten. 
Goed om te weten: Wilt u hulp bij het doen van een aanvraag? Dan 
vragen we u om een legitimatiebewijs (en uw DigiD) mee te nemen. 
Houd er rekening mee dat we u op een steunpunt niet kunnen helpen bij 
het doen van een aanvraag voor immateriële schade. We kunnen op 
een steunpunt wel een afspraak maken met een zaakbegeleider, die bij 
u thuiskomt om u te helpen. 

Aardbevingsschade aan uw woning of gebouw? 
Wacht niet met het melden van de schade! Heeft u schade ontdekt aan uw 
woning of een ander gebouw? Zoals scheuren in muren, een barst in de 
vloer of een gebroken riolering. Meld deze schade bij ons als u denkt dat 
deze schade het gevolg is van bodembeweging door gaswinning. Deze 
schade door gaswinning meldt u bij het IMG (Instituut Mijnbouwschade 
Groningen). Ga naar: schadedoormijnbouw.nl/schadegebouw 

Immateriële Schade: schade in de vorm van leed of verdriet door 
gaswinning
Nog geen aanvraag voor deze Immateriële Schade gedaan? Het doel van 
de vergoeding van immateriële schade is verzachting en erkenning te 
bieden voor het leed en verdriet als gevolg van bevingen door gas
winning. Lees er meer over: schadedoormijnbouw.nl/immateriëleschade.
Komt u in aanmerking voor een vergoeding voor Immateriële Schade? 
Vul de quick scan in om te zien of het zinvol lijkt om een aanvraag te 
doen: schadedoormijnbouw.nl/immateriëleschade/voorwie/quickscan. 
U hoeft deze aanvraag niet alleen te doen als u bijvoorbeeld geen 
computer of DigiD heeft. Een medewerker van het IMG kan samen met 
u, bij u thuis deze aanvraag indienen.  
U kunt het huisbezoek aanvragen bij het steunpunt van IMG in het 
Buurhoes in Ten Boer op dinsdag middag van 13.00 tot 17.00 uur. Of bel 
het gratis telefoonnummer 0800 4444 111 (ma t/m za 08.0017.30 uur).

Vergoeding voor het minder waard worden van uw woning
Mogelijk komt u in aanmerking voor de Waardedalingsregeling. 
Eigenaren kunnen een vergoeding krijgen als hun woning minder waard 
is geworden doordat die woning in een gebied staat waar aardbevingen 
voorkomen. Dit geldt voor zowel verkochte als voor onverkochte 
woningen. Ga naar: schadedoormijnbouw.nl/waardedalingsregeling
Afwijzingsgronden Waardedaling staan hier ook vermeld, o.a. sloop of 
nieuwbouw van uw woning door de NCG (Nationaal Coördinator 
Groningen).

Wat als u al een vergoeding van de NAM hebt gehad?
Kijk op: schadedoormijnbouw.nl/waardedaling/tegemoetkomingnam 

Dorpshuissessies
Op zaterdag 15 april was er weer een 
Dorpshuissessie in De Leeuw te Garmerwolde. 
De avond begon met singersongwriter Ralph 
Louie. Hij bespeelde een elektrische gitaar met 
een hele mooie klank en zong goed in het 
Engels. Het was een rustig en goed begin.
Daarna was de beurt aan Bibi and the Boys, 

een jeugdige band. Hoewel het nog een jonge 
band is, hebben ze hun sporen al verdiend 
(Vera/Simplon). Zij brachten goede muziek ten 
gehore en door hun eigen enthousiasme 
kregen ze de bezoekers ook aan het dansen.
De laatste band van de avond was WhatsUp 
met Garmerwolder inbreng. Zangeres Janet 

Miedema wist met haar zang (en de muziek 
van de band) de zaal helemaal los te krijgen en 
er werd volop gedanst.
Het was een zeer gezellige geslaagde avond 
met een heel gemêleerd publiek.

Sieb-Klaas Iwema

Ralph Louie Bibi and the Boys WhatsUp (foto’s Sieb-Klaas Iwema)

•  er vanaf 23 mei foto’s van Fotogroep Garmer
wolde in het café van het dorpshuis hangen?

  het portretten zijn van (oud)dorpsbewoners en 
dubbelportretten, maar ook foto’s van allerlei 
gebeurtenissen in het dorp, bijvoorbeeld van 
priksleeën?

  de fotogroep nu bezig is foto’s uit te zoeken 
voor de grote zaal en de gang?

  er na een tijdje weer andere foto’s komen te 
hangen?

  er ongeveer twee keer per jaar gewisseld 
wordt?

•  er de afgelopen maanden twee 
bijeenkomsten gebiedsverkenning 
Thesinge zijn gehouden in dorpshuis 
Trefpunt?

  de tweede bijeenkomst op 11 april was?
  daar een schets gepresenteerd is rond 

de vier thema’s ‘energietransitie’, 
‘wonen en voorzieningen’, ‘sport, 
recreatie en cultuur’, ‘groen, landbouw 
en biodiversiteit’?

  een kort verslag van deze bijeenkomst 
te lezen is op Thesinge.com?
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Colofon
Contactpersoon redactie 
Garmerwolde
Hillie RamakerTepper 050 541 5335
Thesinge
Metha Nijkamp 050 302 3217
Fotograaf 
Garmerwolde
Patrizia Meijer 06 30 75 42 16
Thesinge
Koos van de Belt 06 12 10 13 78
Penningmeester
Tjakko Tjakkes 050 549 9344
W.F. Hildebrandstraat 61
9798 PH Garmerwolde
Bank: IBAN NL74 RABO 0320 7057 49
t.n.v. Garmer en Thesinger Express
Abonnementen
Abonnementsgeld: € 13,50 per jaar 
(via automatische incasso) 
Postabonnees: basistarief + porto
Prijs losse krant: € 1,50
Bezorgklachten
bezorgen@gentexpress.nl
of bel met de redactie
G&T Express op het internet
www.gentexpress.nl
Opmaak Aly Pepping Thesinge
Druk Drukkerij Groningen
Oplage 525 exemplaren

Volgende krant komt uit op  
26 mei 2023
Kopij inleveren uiterlijk zaterdag  
13 mei vóór 18.00 uur via: 
gentexpress@hotmail.com,
Dorpsweg 26 of G.N. Schutterlaan 16

Agenda

Foto van de maand
Gevoelsmatig heeft de lente lang op zich laten wachten. 
Maar de berm aan de Schutterlaan in Thesinge weer-
spreekt dit. (foto Koos van de Belt)

Elke dinsdag
  Garmerwolde, Dorpshuis de 

Leeuw; 10.00 uur: Volksdans
groep Klank en Beweging.

  Garmerwolde, 20.00  22.00 uur: 
Open breigroep De Geitenbreiers.

 Info: 06 54 72 25 48 (Hieke).
Elke woensdag
Thesinge, Trefpunt; 9.00  11.30 
uur: Inloopochtend Noaberstee.
Vrijdag 28 april
  Garmerwolde; vanaf 18.00 uur: 

Ophalen oud papier.
  Thesinge, Trefpunt; 19.30 uur: 

Kaartclub ‘De Eendracht’.
Vrijdag 5 mei
  Garmerwolde, Dorpshuis de 

Leeuw; vanaf 17.30 uur: 
Dorpsborrel.

  Thesinge, Trefpunt; 17.00  19.00 
uur: Borreluurtje met frituur.

Zaterdag 6 mei
Thesinge, Kloosterkerk; 16.00 uur: 
concert Projectkoor Noord 
Nederland, Lamentaties van 
Jeremia van Tomás L. de Victoria 
(15481611). Kaarten à € 10, 
 verkrijgbaar aan de kassa, pinnen 
is mogelijk.  
Meer info: thesinge.com/cultuur.
Donderdag 11 mei
Garmerwolde, met de Garmerstee 
naar het Klokkengieterijmuseum in 
Heiligerlee. Info en aanmelden 
via hillie.ramaker@live.nl
of 050 543 53 35.

Vrijdag 12 mei
Garmerwolde, Dorpshuis de 
Leeuw; 20.30 uur: Repetitie 
Gemengd Mannen Koor.
Zaterdag 13 mei
  Thesinge; vanaf 9.00 uur: 

Ophalen oud papier.
  Garmerwolde: rond 17.00 uur: 

Jubileumactiviteiten GEO 75 
jaar. Zie artikel.

Woensdag 17 mei
Garmerwolde, jeudeboulesbaan; 
14.00 uur: start jeu de boules (bij 
goed weer). Info: Pia Pops,  
tel. 050 541 65 87.
Zondag 21 mei
Garmerwolde; start bij de kerk 
06.00 uur: Vroege Vogels 
Natuurwandeling o.l.v. Joke de 
Jong. Zie artikel. 
Donderdag 25 mei
Garmerwolde, Dorpshuis de 
Leeuw; 10.00 uur: Koffiemorgen.
Vrijdag 26 mei
  Garmerwolde; vanaf 18.00 uur: 

Ophalen oud papier.
  Thesinge, Trefpunt; 19.30 uur: 

Kaartclub ‘De Eendracht’.
Maandag 29 mei
Thesinge, Kloosterkerk; 13.00  
17.30 uur: Kloosterwandeling 
tussen Ten Boer en Thesinge 
onder leiding van gidsen.  
Meer info: thesinge.com/cultuur.

Woensdag 31 mei
Garmerwolde, jeudeboulesbaan; 
14.00 uur: jeu de boules (bij goed 
weer). Info: Pia Pops,  
tel. 050 541 65 87.

De Eendracht
Op de laatste vrijdagavond van 
maart werden de tafels in Trefpunt 
weer bezet door de leden van 
klaverjasclub de Eendracht. Janny 
Sibma had alles perfect voor 
elkaar: er waren geen ‘staande 
nummers’. Aan het eind van de 
avond werden de punten geteld 
en zorgde Bert Mollema voor een 
warme snack. De beste drie met 
de meeste punten waren:
1 Johanna van Zanten 5622 pnt.
2 Jan Dijkema 5162 pnt.
3 Rieks Ridder  4992 pnt.

Traditiegetrouw kreeg iedereen 
voor Pasen een doos eieren. 
Volgende klaverjasavonden: 
vrijdag 28 april en 26 mei.

Dick Verweij

Incasso’s
Op 8 mei vinden de incasso’s 
plaats voor de abonnees die een 
machtiging hebben afgegeven. 
Het gaat om het abonnementsgeld 
voor de periode april 2023 t/m 
maart 2024. 
Abonnees die geen machtiging 
hebben afgegeven ontvangen een 
rekening die 3 euro meer bedraagt 
dan die voor een abonnement per 
incasso. 
Wilt u voor de volgende abonne
mentsperiode de G&T machtigen 
voor het abonnementsgeld?  
U kunt gebruikmaken van het 
aanmeldformulier op 
gentexpress.nl/contact. 
Geen internet? Haal dan een 
formulier op bij een van de 
redactieleden (zie het colofon 
hierboven). 
De incasso’s worden alleen 
gebruikt bij abonnees. 
Adverteerders krijgen altijd een 
rekening.

Tjakko Tjakkes, penningmeester

Stoomfluitje
Gezocht: hulp in de huishouding in 
Thesinge. Om de week drie uur. 
Reageren via 
Ptr.vanveelen@gmail.com.


